
۱۰ اردیبهشـــت ۱۳۷۸؛ فینال جام باشـــگاه های آسیا. روزی که استقلال 
در ورزشگاه آزادی و در حضور بیشتر از ۱۰۰ هزار نفر از هوادارانش میزبان 
جوبیلو ایواتای ژاپن بود اما درحالی که می توانست در این دیدار تاریخی 
، این امر محقق نشد  جام را در تهران نگه دارد با فرصت سوزی های بسیار
تا سومین ستاره روی پیراهن آبی ها نقش نبندد. این درصورتی است که 
مهاجمان اســـتقلال در دیدار فوق موقعیت های مســـلم گلزنی زیادی را 
از دســـت دادند تا حســـرت اســـتقلالی ها بعد از یک ربع قرن از برگزاری 
این مسابقه، همچنان ادامه داشته باشد. درباره این دیدار و شرایطی که 
استقلال در فینال جام باشگاه ها داشت و اتفاقات آن بعد از 25 سال، 
دقایقی با علی موسوی که در آن سال با گلزنی هایش استقلالی ها را به 
فینال رسانده اما خود نیز در این دیدار فرصت های زیادی را از دست داد، 
در »فرهیختگان« به گفت وگو پرداختیم که متن آن را در ادامه می خوانید. 

دو روز پیش سالگرد دیدار تاریخی استقلال مقابل جوبیلو ایواتا بود، دیداری که 
استقلالی ها می توانستند با پیروزی پشت سر گذاشته و جام قهرمانی را در تهران 
نگه دارند اما با وجود موقعیت های فراوان، این اتفاق محقق نشـــد تا مهاجمان 
وقـــت ایـــن تیم به عنوان مقصـــران اصلی این اتفاق معرفی شـــوند. صحبت را در 

این خصوص آغاز کنیم. 
در هر صورت بعد از گلزنی هایم در مرحله مقدماتی و بازی معروف نیمه نهایی 
مقابل دالیان چین شاید توقعات از من بالا رفته بود، اما همه این صحبت ها در 
حالی مطرح می شود که حالا بیشتر افتخار می کنیم که در آن سال برای آخرین 
بار با استقلال به فینال آسیا رسیدیم این درحالی است که در 25 سال اخیر این 
اتفاق دیگر تکرار نشد. ضمن اینکه ما عملکرد بسیار مطلوبی را در دیدار فینال 
داشتیم و خیلی خوب بازی کردیم و متاسفانه  فقط توپ هایمان تبدیل به گل 
نشد. هر وقت بازی را می بینیم به آن تیم افتخار می کنیم. می توان گفت در اوج 
بدشانسی فقط توپ هایمان به دروازه نرفت. ما همه کار کردیم اما گاهی در فوتبال 
چنین اتفاقاتی می افتد. بازی هایی هستند که ۹۰ دقیقه بازی دست شماست اما 
روی یک ضدحمله بازی را واگذار می کنیم مثل بازی ایران و استرالیا! چه کسی 
فکر می کرد ایران به جام جهانی برسد درحالی که ما باید در دیدار برگشت ۱۰ گل 
می خوردیم اما ایران در ضدحمله حریفش را شکست داد و به جام جهانی رسید. 

در بازی با رقیب ژاپنی هم استقلال بسیار بهتر از حریف خود بود. 
گر بد بازی کرده بودیم شـــاید حق با منتقدان باشـــد  دقیقا همین طور اســـت. ا
درحالی که فکر می کنم این بهترین فینال قرن بود که یک تیم ایرانی برگزار کرده 
باشد. یک بار دیگر این بازی را ببینید که چقدر تیم ژاپنی را تحت فشار قرار 
دادیم و به نظرم در آن سال حق مان قهرمانی بود اما در هر صورت نایب قهرمان 
، روز اســـتقلال نبود و هر کاری کردیم نشـــد که نشد. من، فرهاد،  شـــدیم. آن روز
تقوی، نوازی و حتی مدافعان فرصت گلزنی داشتند اما توپ ها به گل نمی رفت. 
محمـــد نـــوازی فرصـــت تک به تک را از دســـت داد. اتفاقات عجیب و غریب 

باعث شد جام را از دست بدهیم. 

فرصت کم بین دو دیدار نیمه نهایی و فینال هم به نظر می رسد شرایط را برایتان 
سخت تر کرد. 

دقیقا همین طور است. جالب است بعد از صعود به فینال فقط ۴۸ ساعت 
ی به وقت اضافه رسیده  استراحت کردیم درحالی که مقابل نماینده چین باز
ی مثل امروز بود و نه فرصت  بود و بدن هایمان خسته بود. نه امکانات ماساژور
ی داشـــتیم. آن زمان واقعا عشـــق و تعصب به پیراهن معنای خودش  یکاور ر
ی که مردم می دادند سعی کردیم تا دقیقه ۹۰ با تمام  را داشت. با توجه به انرژ
ی بـــا دالیان وقتی گل چهارم  ی کنیم. ۴۸ ســـاعت قبل از آن در باز وجـــود بـــاز
را در وقت اضافه به ثمر رســـاندم، این گل را با یک چرخش زدم. در شـــرایطی 
که پاهایم بســـیار ســـنگین و خســـته بود، در چنین شرایطی گلزنی کردم و تازه 
ی می کردیم. در فاصله  حساب کنید دو روز بعد از آن باید در فینال آسیا باز
ی باید بدن ما شـــاداب و ســـرحال می شد تا  یکاور ۴۸ ســـاعت چطور بدون ر
بتوانیم در فینال هم با قدرت کامل بجنگیم؟ چون بدن مان درست سرحال 
نبود، روی زدن ضربات آخر تمرکز نداشتیم. در هر صورت با همه این مشکلات 
ی کردیم اما جالب اینکه کسانی که از این  ی ها هم خیلی خوب باز و گرفتار
ی اشـــکال می گیرند و ما را مقصر می دانند، چطور به وضعیت ســـال های  باز
اخیـــر تیـــم نمی پردازند که حتی به ندرت به جمع هشـــت تیم رســـید یا بعضا 

حتی در مرحله گروهی هم حذف شده  اما امیدوارم باز هم ما را ببخشند. 

بـــه نظر برنامه ریزی هـــای عجیب وغریب AFC از همان 
زمـــان وجود داشـــته و فقـــط مختص به ســـال های اخیر 

نیست. 
با همین شـــرایط هم 
خدا را شکر از لحاظ 
دوندگی و تعصب تا 

دقیقـــه ۹۰ تـــلاش خـــود 
را کردیـــم و جنگیدیم. ما 

گر بازی بدی کرده بودیم حق با منتقدان  بهترین بازی و نمایش را ارائه کردیم. ا
کام ماندیم.  بود اما عالی بودیم و فقط متاسفانه در امر گلزنی نا

در آن ســـال ها به یاد داریم که به خاطر گل های بدی که پرویز برومند در بازی 
نیمه نهایی دریافت کرد ناصر حجازی برای بازی فینال او را نیمکت نشین کرد 
تا ضعف اصلی استقلال در بازی فینال در خط دروازه باشد. این موضوع چقدر 

می تواند درست باشد؟
شاید با برومند هم نایب قهرمان می شدیم اما  ای کاش ناصر خان، پرویز را در 
ی می داد و بعد از قهرمانی یقه او را می گرفت. این اتفاق بهتری  فینال هم باز
بود اما اتفاقات و جذابیت های فوتبال همین است. هیچ وقت این طور نیست 
که تیم بهتر در فوتبال موفق باشد. بعضی وقت ها این اتفاقات هم می افتد. 

شـــاید امروز اســـتقلالی ها حســـرت ســـتاره های از دســـت رفته مثل آن مسابقه یا 
قهرمانـــی کـــه در ضربات پنالتی اســـتقلال از دســـت داد یا حتـــی دیداری که در 
مرحله نیمه نهایی در ورزشگاه پر از آب آزادی برگزار شد و باعث شکست این 

تیم شد را بیشتر می خورند. 
ی نیمه نهایی مقابـــل نماینده کره  بلـــه، متاســـفانه همین طور اســـت. در بـــاز
جنوبی در ســـال 2۰۰2 بیســـت دقیقه قبل از 
ید که اصلا ســـابقه  ی چنان بارانی بار بـــاز
نداشـــت و تمام اســـتادیوم آزادی را آب 
گر  برداشت. اینها همه قسمت هستند. ا
امروز استقلال ۴ ستاره می شد شاید برخی 
تیم های ایرانی خیلی عقب می افتادند 
و بهتـــر هم شـــد تـــا یک مقـــدار به ما 
نزدیک باشـــند تا ایـــن کری ها امروز 

هم وجود داشته باشد. 

به وضعیت اســـتقلال در برهه زمانی 
فعلی برسیم. به نظر می رسد معادلات 
قهرمانـــی در لیـــگ برتر بعـــد از انجام 

دو بازی حســـاس امشـــب تا حدودی روشن شـــود. بازی استقلال مقابل تراکتور 
را چطور می بینید؟

ی بسـیار حسـاس اسـت و مـن هـم قبـول دارم تیـم بایـد خیلـی باهـوش   ایـن بـاز
ک در ورزشگاه  ی کند. معمولا از لحاظ حضور هواداران یک جو وحشتنا باز
ن تـرس و دلهـره بـه  یکنـان اسـتقلال بایـد بـدو تبریـز بـه وجـود می آیـد کـه باز
یکنـان ایـن تیـم عـادت دارند  مصـاف حریـف خـود برونـد. البتـه اسـتقلال و باز
گر داشـته و  گران فراوان به میدان بروند. این تیم همیشـه تماشـا جلوی تماشـا
گـر این دیدارها  بـرای همـه دیدارهـای ایـن تیـم معمـولا ورزشـگاه پـر می شـود و ا
خـارج از خانـه باشـد کـه قطعـا ورزشـگاه پـر می شـود. بنابرایـن اسـتقلال بایـد 
ی کنـد تـا بتوانـد نتیجـه لازم را در تبریـز  بـدون اسـترس و مثـل یـک قهرمـان بـاز

به دسـت بیـاورد. 

چقدر فکر می کنید چهره قهرمان بعد از رقابت های هفته بیست وپنجم مشخص 
شود؟

در هر صورت استقلال و پرسپولیس دارند شانه به شانه هم حرکت می کنند 
و هـــر دو صددرصـــد امتیازات را در این بازی ها می خواهند و با تمام وجود به 
میـــدان می رونـــد. در ایـــن بین لغزش تیم ها باعث می شـــود روحیه خود را برای 
ادامـــه لیـــگ از دســـت بدهند. فقط این اتفاق می توانـــد در ادامه لیگ باعث 
شـــود تا آنها از هم فاصله بگیرند اما تا آخر لیگ فکر می کنم این دو تیم شـــانه 

به شانه هم حرکت کنند. 

واگذاری استقلال به بخش خصوصی تا چه اندازه می تواند واقعی باشد و چقدر 
می تواند توقعات هواداران این تیم را فراهم کند؟

تی که در چند ســـال اخیر همواره اســـتقلال و  با وجود این مســـائل و مشـــکلا
پرســـپولیس با آن دســـت به گریبان بوده اند که می خوانم و می شنوم، هیچ چیز 
قابـــل پیش بینـــی نیســـت. بنابراین باید ببینیم در آینده چـــه اتفاقی می افتد و 
آیا بخش خصوصی و این شـــرکت ها می توانند مشـــکلات این دو تیم را حل 
کنند؟ فقط واگذاری مهم نیست چون می توانستند این تیم ها را به خیلی جاها 
واگذار کنند اما مهم حمایت کردن و پروسه واگذاری است که باید به بهترین 
شکل ممکن انجام شود. در هر صورت امیدوارم هلدینگ خلیج فارس بتواند 

حمایت خوبی از استقلال داشته باشد. 

به مشـــکلات داوری برســـیم. در زمان شـــما هم تکنولوژی کمک داور ویدئویی 
وجود نداشت اما تا این اندازه هم شاهد مشکلات و اشتباهات داوری نبودیم؟

بحث داوری مقداری حساس شده است، هرچند این اشتباهات برای همه 
یاد شـــده  تیم ها وجود دارد و امروز هم شـــاهد هســـتیم که اشـــتباهات داوری ز
است. برای همین هم var را آوردند تا حق هیچ تیمی ضایع نشود اما متاسفانه 
نمی دانم در ایران چرا این همه طول کشیده تا این تکنولوژی را بیاورند درحالی که 
یم و هم اینکه در مدت زمان کمی می توانیم آن را آموزش  ما سرمایه ایش را دار
داده و از آن استفاده کنیم و به سرعت کارهای زیربنایی و زیرساختی را پیش 
گر  ببریم اما به نظر من کســـی به آن صورت برای این مســـائل دل نمی ســـوزاند. ا
گر هم نشد خیلی هم برایشان مهم نیست. حتی بیشتر کشورهای  شد که شد ا
جهـــان ســـوم هم امـــروز از این تکنولوژی برخوردار هســـتند اما نمی دانم چرا در 

ایران از این امر عقب افتاده ایم. 

یکنان دعوت شـــده  از تعلل بســـیار انتخاب ســـرمربی تیم ملی تا لیســـت باز
یکنان با هر قصد و منظور و واکنش های بســـیار به  بـــه تیـــم و حالا انصراف باز
این انصراف ها، همگی حواشـــی ای هســـتند که گویا قصد ندارند گریبان تیم 
ملـــی والیبـــال ایران را رها کنند. این اتفاقات در شـــرایطی می افتد که تیم ملی 
برای حضور در لیگ ملت ها آماده می شود و البته شانس بسیار اندکی برای 
حضور در المپیک دارد و باید این شـــانس را تقریبا محال دانســـت. اما ایران 
برای رسیدن به المپیک با وجود همان شانس کم باید چه مسیری را طی کند؟

 انتخاب دیرهنگام سرمربی
تکلیف  تیم ملی والیبال ایران ماه ها برای شناختن سرمربی خود منتظر و بلا
بود. تعللی که یقینا به این تیم ضربه بزرگی وارد کرد و پس از این وقفه طولانی 
یسیو پائز به عنوان سرمربی تیم ملی و جانشین  نهایتا در اسفند ماه ۱۴۰2 مائور
بهروز عطایی انتخاب شد. انتخابی که البته حواشی کم نداشت. مخالفان 
این انتخاب او را بهترین گزینه برای هدایت تیم نمی دانستند و موافقان این 
انتخاب با بیان اینکه او دســـتیار رزنده بوده، قرار بر حمایت از او گذاشـــتند. 

به این ترتیب قراردادی برای همکاری وی با فدراســـیون والیبال ایران تا پایان 
یـــس امضا شـــد که ایـــن قرارداد در صـــورت رضایت طرفین  المپیـــک 2۰2۴ پار

قابلیت تمدید دارد. 

ع انصراف ها  شرو
یکنانی بودند که از حضور در تیم ملی  محمد فلاح و مهدی مرندی نخستین باز
والیبال به دلیل مصدومیت انصراف دادند و در شبکه های اجتماعی خود از 
این انصراف پرده برداشـــتند. هنوز چند روز از شـــروع انصراف ها نگذشته بود 
که اعلام شد محمد موسوی و امیر غفور نیز قصدی برای حضور در تیم ملی 
ندارند و به این ترتیب یکی از بهترین مدافعان دنیا در سالیان اخیر برای دومین 
بار طی دو سال گذشته از تیم ملی انصراف داد. موسوی دوسال پیش و قبل 
از قهرمانی جهان با یک مصاحبه تند و با ذکر دلایلی چون کمبود امکانات از 
تیم ملی کناره گیری کرد اما این بار در سکوت خبری دست به اقدامی مشابه 
زد که واکنش های بســـیاری داشـــت. داســـتان درباره غفور اما متفاوت است. 
او ســـال گذشـــته توســـط بهروز عطایی به تیم ملی دعوت شد اما این دعوت را 
رد کرد و در نامه ای از تیم ملی خداحافظی کرد و حتی امسال پس از دعوت 
مجدد توســـط پائز نیز چراغ ســـبزی برای حضور در تیم ملی نشـــان نداد و در 
سکوت علنا پایان کارش در عرصه ملی را به همگان اعلام کرد. البته این پایان 
بدشانســـی های ســـرمربی تازه وارد نبود؛ چراکه بردیا سعادت که پس از حادثه 

رانندگی اش در ترکیه مدتی دوران نقاهت را ســـپری کرده و به اردوی تیم ملی 
اضافه شده بود به دلیل اینکه هنوز مصدومیتش برطرف نشده مجبور به ترک 

اردو شد و او هم در لیگ ملت ها غایب خواهد بود. 

 شانس کم اما امیدوار
انصـــراف محمـــد موســـوی از تیـــم ملی واکنش های بســـیاری داشـــت. میلاد 
، کاپیتان تیم ملی گفت: »محمد موسوی بچه نیست که تیم ملی  عبادی پور
گر کسی مشکل نداشته باشد که به تیم ملی پشت نمی کند.«  را تنها بگذارد. ا
واکنش سرمربی تیم اما جور دیگری بود. او در اولین نشست خبری  خود اعلام 
یکنان بزرگ و ستاره خیلی مهم نیست و بیشتر باید به ساخت  کرد: »حضور باز
یکنان حضور داشتند اما  تیم باور داشـــته باشـــیم. سال پیش خیلی از این باز
نتایج خوب نبود!« با تمام این اوصاف و درحالی که شانس حضور والیبال ایران 
در المپیک بسیار کم است و پیش از این شهرام محمودی، مصطفی کارخانه 
و عادل غلامی در گفت وگو با »فرهیختگان« این مســـاله را تایید کرده بودند، 
رئیس فدراســـیون و ســـرمربی تیم ملی امیدوارانه به این مبحث نگاه می کنند. 

اما راه رسیدن ایران به المپیک چیست؟

 تنها راه صعود به المپیک
مرحله مقدماتی لیگ ملت های سال 2۰2۴ در گروه مردان از ۱۶ خرداد تا سوم 

تیرماه برگزار می شود و با معرفی تیم های صعود کننده به مرحله نهایی به پایان 
خواهد رسید. در پایان این مرحله رنکینگ فدراسیون جهانی به روز می شود و 
چهار تیم برتر از این طریق سهمیه المپیک را به دست می آورند. به این ترتیب 
لیگ ملت های 2۰2۴ تنها راه صعود والیبال ایران به المپیک اســـت. در حال 
حاضر با کسب سهمیه مستقیم المپیک توسط فرانسه، لهستان، آمریکا، آلمان، 
برزیل، کانادا، آمریکا و ژاپن و البته اضافه کردن نام مصر به این لیست؛ چراکه 
یک نماینده باید از قاره آفریقا باشـــد، تنها چهار ســـهمیه باقی مانده است که 
چند تیم شـــانس بیشـــتری برای کســـب آن دارند. آرژانتین، ایتالیا، اســـلوونی و 
البته صربســـتان که با توجه به رنک و امتیازش شـــانس بالایی برای حضور در 
المپیک دارد. در حال حاضر ایتالیا با 3۴2 امتیاز رتبه سوم را دارد، صربستان 
با 253 امتیاز رتبه نهم و ایران با 2۰7 امتیاز در رتبه پانزدهم است و شاید رقابت 
اصلی برای المپیکی شدن با صربستان باشد. البته این به معنی این نیست که 
تنها باید صربستان را ببریم، بلکه باید در حداقل ۹ مسابقه برنده از زمین خارج 
شویم. با این اوصاف نمی توان کار را تمام شده دانست و تیم هایی مانند ایران، 
هلند، ترکیه و کوبا می خواهند با ارائه نمایشـــی خوب و با امید به لغزش رقبا، 
یس برســـانند. این دقیقا همان چیزی اســـت که ســـرمربی ایران در  خود را به پار
نشست خبری خود گفت؛ »در ورزش کسی نمی تواند قول قطعی پیروزی دهد 
اما من قول دادم که با تمام توان برای راه یابی به المپیک تلاش  کنم. آنچه شفاف 

گر نشد حریف ما بهتر بوده است.« است تلاش و کار در کنار هم است و ا

پــا  دومیــن دیــدار دور رفــت مرحلــه نیمــه نهایــی رقابت هــای لیــگ قهرمانــان ارو
امشــب در ورزشــگاه ســیگنال ایدوناپــارک آلمــان و بیــن دو تیــم دورتمونــد و 
یارویــی دو تیــم در رقابت هــای  ی ســن ژرمــن برگــزار می شــود. ایــن ســومین رو پار
ایــن فصــل لیــگ قهرمانــان اســت، چرا کــه در مرحلــه گروهــی نیــز دو تیــم در یــک 
یــس بــا برتــری میزبــان بــه پایان رســید اما  ی رفــت در پار گــروه قــرار داشــتند کــه بــاز
ی یک-یک رســیدند. البته تیم فرانســوی  دو تیم در مســابقه برگشــت به تســاو
ی را بزند تا به لطف تفاضل گل بهتر  خوش شــانس بود که توانســت گل مســاو
ی رودررو بــا ۸ امتیــاز و پــس از دورتمونــد بــه عنــوان  نســبت بــه میــلان در بــاز

تیــم دوم گــروه راهــی مرحلــه حذفــی شــود. در مرحلــه یک چهــارم نهایــی بیشــتر 
ــد  ــود امــا دورتمون ــد ب ی ــری بارســلونا و اتلتیکو مادر کــی از برت پیش بینی هــا حا
ــه نمایشــی خــوب،  ــا ارائ ی ســن ژرمن توانســتند در دیدارهــای برگشــت ب و پار
ی رفــت را جبــران کــرده و بــه جمــع ۴ تیــم پایانــی راه پیــدا کنند.  شکســت در بــاز

 شرایط متفاوت دو تیم
دورتمونــد آخریــن بــار در فصــل ۱3-2۰۱2 و بــا هدایــت یورگــن کلــوپ بــه ایــن 
مرحله رسید و حالا پس از ۱۱ سال دوباره این فرصت را پیدا کرده تا به فینال 
یــد  پــا برســد. آنهــا در یک چهــارم نهایــی پــس از شکســت برابــر اتلتیکو مادر ارو
ی برگشــت در خانــه را طوفانــی پشــت ســر گذاشــته و بــا برتــری  در اســپانیا، بــاز
5 بــر ۴ در مجمــوع، بــه نیمــه نهایــی رســید. البتــه شــرایط ایــن تیــم پــس از بــرد 
پا چندان خوب پیش نرفته و در هیچ کدام از دو مســابقه ای  درخشــان در ارو

کــه در ایــن مــدت در لیــگ داخلــی برگــزار کرده انــد بــه برتــری نرســیده اند. 
یــچ ابتــدا در مصــاف حســاس برابــر بایرلورکــوزن، قهرمــان  گردان ادیــن ترز شــا
ایــن فصــل بوندس لیــگا در حالی کــه تــا دقیقــه ۹7 بــا یــک گل پیــش بودنــد در 
ی یکی-یــک بــه پایــان رســاندند تــا دو امتیــاز مهــم را  ی را بــا تســاو نهایــت بــاز
پــا از دســت بدهنــد. زردپوشــان در ابتــدای ایــن  در مســیر کســب ســهمیه ارو
ــا بــا  ــر یــک را تجربــه کردنــد ت هفتــه هــم برابــر لایپزیــگ شکســت ســنگین ۴ ب
شــرایطی نه چندان مســاعد برای دیدار امشــب آماده شــوند. بازگشــت قرضی 
ینگــر انگلیســی بــه روزهــای  جیــدون ســانچو بــه ایــن تیــم باعــث شــده تــا ایــن و
اوجــش نزدیــک شــود امــا او هــم نتوانســت مانــع از ایــن شکســت ســنگین 
شــود. حــالا ایــن تیــم در فاصلــه تنهــا ســه هفتــه مانــده بــه پایــان رقابت هــای 
بوندس لیــگا بــا 5 امتیــاز کمتــر از لایپزیــگ رده چهارمــی در رتبــه پنجــم قــرار 
دارد و البتــه بــا توجــه بــه اینکــه در فصــل آینــده آلمان هــا احتمــالا 5 ســهمیه 

ــا حفــظ همیــن جایــگاه نیــز  در لیــگ قهرمانــان خواهنــد داشــت دورتمونــد ب
می توانــد بــه ایــن هــدف برســد. 

ــر  ــه براب گر چــه ایــن هفت ــد. آنهــا ا ــی دارن یســی ها امــا شــرایطی کامــلا متفاوت پار
لوهــاور 3-3 متوقــف شــدند امــا در فاصلــه ســه هفتــه مانــده بــه پایــان لیــگ 
ی  ــد و حــالا تمــام تمرکزشــان رو قهرمانــی خــود در لوشــامپیونه را قطعــی کردن
ــه در  ــان امباپ ــا شــاید در آخریــن فصــل حضــور کیلی ــان اســت ت لیــگ قهرمان
یایــی  پایــی خــود را جشــن بگیرنــد. رو ایــن باشــگاه، نخســتین قهرمانــی ارو
ــان  ــا برایش پ ــی ارو ــه نهای ــه نیم ــیدن ب ــلونا و رس ــر بارس ــک براب ــس از کامب ــه پ ک
گردان لوئیــس انریکــه در حالــی امشــب در  دســت یافتنی تر شــده اســت. شــا
ی قبلــی خــارج از خانــه خــود بــدون  آلمــان بــه میــدان می رونــد کــه در ۱5 بــاز
شکســت بوده انــد و آخریــن بــار در سن ســیرو و حــدود ۶ مــاه پیــش باخــت در 

ــد.  ــه کرده ان ــا را تجرب ــن رقب زمی

علی موسوی در گفت وگو با »فرهیختگان« در سالگرد نایب قهرمانی استقلال در آسیا: کاش ناصر خان، برومند را بازی می داد و بعد از قهرمانی یقه او را می گرفت 

استقلال باید بدون استرس و مثل یک قهرمان در تبریز بازی کند
کسی برای آوردن VAR به لیگ خیلی دل نمی سوزاند

والیبال ایران با وجود تمام حواشی چطور به المپیک می رسد؟

مسیری پرچالش برای هدفی بزرگ

جدال جذاب دورتموند با شاگردان انریکه در نیمه نهایی لیگ قهرمانان

امباپه با چهارگانه می رود؟ 
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